
Participatiewet 

Er is de afgelopen tijd al veel gezegd over de drie decentralisaties, Jeugdzorg, WMO en 
Participatiewet. Inhoudelijk zullen we daar nu niet op ingaan. We enkele belangrijke 
aandachtpunten. Er wordt vaak gesproken over indentiteitsgebonden zorg, en dat lijkt 
doorgetrokken te worden tot werk. Wij willen benadrukken dat zorg en werk voor iedereen 
even toegankelijk moet zijn. Als overheid moeten we daarom streven naar onafhankelijkheid 
en de regierol zelf of door een onafhankelijke instelling laten uitvoeren. Als voorbeeld de 
participatiewet. De wethouder heeft pasgeleden duidelijk aangegeven dat er bij de 
toewijzing van werkplekken geen onderscheid of discriminatie op grond van geloof en geen 
geloof gemaakt kan en mag worden. Tijdens een informatie bijeenkomst van een paar 
maanden geleden werd door een vertegenwoordiger van een identiteitsgebonden instelling 
gezegd dat ze nog moesten kijken op welke manier ze ook cliënten zonder of met een 
andere identiteit konden plaatsen. Deze opmerking baart ons zorgen, dat mag geen 
onderwerp van discussie zijn. Daarom moet de regierol niet bij een identiteitsgebonden 
instelling ondergebracht worden.  

Reactie college (uitgebreid, incl. antwoord op andere vragen) 

De kans op doorstroom naar een reguliere baan is klein bij Reestmond, maar wel het uitgangspunt en de 
opdracht van de Participatiewet waarmee Reestmond niet de meest voor de hand liggende optie is om mensen 
heen te sturen. Mevrouw Lubberink vraagt of het de gemeente beter gaat lukken dan Reestmond om mensen 
aan een reguliere baan te helpen. Wethouder Krale legt uit dat de gemeente andere instrumenten in kan 
zetten, zoals loonkostensubsidie. Een werknemer die 70% productie kan leveren krijgt dan grofweg 30% salaris 
mee. De heer Veen betwijfelt of de gemeente beter in staat is mensen bij een regulier bedrijf te plaatsen dan 
Reestmond. Nu zijn er ook al mogelijkheden die per saldo op hetzelfde neerkomen. Wethouder Krale verwacht 
dat het significant beter gaat lukken dan 1 op 1000, zoals bij Reestmond. Reestmond is niet de eerst 
aangewezen plek, maar het hek is ook niet op slot. De WSW’ers buiten de deur en beschut binnen blijven in 
principe bij Reestmond. Voor nieuwe WSW’ers zoekt de gemeente ook beschut werk dichterbij hun sociale 
omgeving. Reestmond is een loods in Meppel. De heer Veen heeft hier moeite mee, Reestmond is een groep 
mensen uit Staphorst. Wil het college uittreden uit Reestmond omdat de gemeente mensen beter zou kunnen 
plaatsen? Wethouder Krale wil de doelgroep de beste plek geven en dat kan ook Reestmond zijn. De heer 
Vedder krijgt de indruk dat Reestmond een kwaad is dat de gemeente overkomt, terwijl de gemeente voor een 
kwart Reestmond is, er verantwoording voor draagt en bestuurders levert. Met beschutte werknemers kan 
Reestmond zo nog dertig of veertig jaar blijven bestaan. Krijgt de raad nog uitsluitsel over de verdeelsleutel nu 
via de gemeente Zwolle blijkt dat het net zo goedkoop is het daar te laten? Wethouder Krale gaat het niet om 
het geld, al loopt de rijksbijdrage af, maar om het zo goed mogelijk plaatsen van de doelgroep in het kader van 
de Participatiewet bij een zo regulier mogelijk bedrijf. De heer Vedder werpt tegen dat Reestmond ook mensen 
bij een normaal bedrijf wil plaatsen. Nu wil de gemeente dat doen, maar de gemeente is Reestmond. De heer 
Krale heeft het over uitvoering van de Participatiewet. De uitstroom bij Reestmond is 1 op 1000 en de 
gemeente denkt dat beter te kunnen. De heer Veen vindt dat het bestuur heeft gekozen voor een 
sterfhuisconstructie. Binnen een aantal jaar zijn zoveel mensen bij Reestmond uitgestroomd dat de 
werkzaamheden niet meer gedaan kunnen worden. De gemeente is verantwoordelijk voor Reestmond en zijn 
mensen. Wethouder Krale gaat het om de mensen en niet per se om het instituut Reestmond. Ook ziet hij 
kansen voor begeleiders bij Reestmond om in het kader van de Participatiewet mensen te blijven begeleiden. 
De heer Vedder vraagt waar straks mensen blijven voor wie het de gemeente niet lukt ze onder te brengen. 
Wethouder Krale antwoordt dat ze nog steeds bij Reestmond terecht zouden kunnen. 

 


